
 

 

 

 

 
 

 

Αθήνα,  9 Ιανουαρίου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων  

Θέμα: «Αντιμετώπιση των προβλημάτων στη συγκομιδή και εμπορία εσπεριδο-

ειδών στην περιοχή της Άρτας»  

 

Η κατάσταση που επικρατεί στη συγκομιδή και εμπορία εσπεριδοειδών είναι ε-

ξαιρετικά ανησυχητική, όπως επισημαίνουν παραγωγοί από την Άρτα και άλλες περιο-

χές της χώρας. Συγκεκριμένα: 

Ανεξέλεγκτες Εισαγωγές από Τρίτες Χώρες: Καταγράφονται μεγάλες εισαγωγές ε-

σπεριδοειδών, όπως πορτοκαλιών από την Αίγυπτο, λεμονιών από την Τουρκία και 

μανταρινιών από την Αλβανία, σε εξαιρετικά χαμηλές τιμές, χωρίς επαρκείς ελέγχους 

για την τήρηση των ευρωπαϊκών προτύπων.  

Έλλειψη Εργατών Γης: Υπάρχει σημαντική έλλειψη εργατών γης και δεν μπορεί να 

γίνει σωστά η συγκομιδή.  Το πρόβλημα επιδεινώνεται λόγω της απροθυμίας των 

διαθέσιμων εργατών γης  να εργαστούν υπό το καθεστώς εργοσήμου.  

Απουσία ελέγχων κατά την παράδοση των προϊόντων, με αποτέλεσμα να μην υπάρ-

χει διαφάνεια στον καθορισμό των τιμών και στο ζύγισμα των προϊόντων στα τυπο-

ποιητήρια.  

Οικονομική Κατάρρευση των Παραγωγών: Η μείωση της τιμής στα μανταρίνια μέσα 

σε λίγες ημέρες και η συνεχιζόμενη πίεση από τις εισαγωγές έχουν οδηγήσει σε ση-

μαντική απώλεια εισοδήματος για τους παραγωγούς.  

 

Επειδή οι αθρόες εισαγωγές εσπεριδοειδών χωρίς επαρκείς ελέγχους για την 

τήρηση των ευρωπαϊκών προτύπων δημουργούν αθέμιτο ανταγωνισμό για τα εγχώρια 

προϊόντα και πολλά από αυτά  παραμένουν αδιάθετα στα χωράφια, 
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Επειδή η άρνηση των διαθέσιμων εργατών γης  για εργασία υπό το καθεστώς 

εργοσήμου οδηγεί τη συγκομιδή σε καθυστερήσεις και σε περαιτέρω υποβάθμιση της 

ποιότητας των προϊόντων,  

Επειδή οι παραγωγοί εσπεριδοειδών ουσιαστικά στερούνται της δυνατότητας να 

διασφαλίσουν  τα συμφέροντά τους και η συνέχιση αυτής της κατάστασης θα οδηγήσει 

την πλειοψηφία των παραγωγών σε εγκατάλειψη της καλλιέργειας.  

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός:  

1. Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει για την αυστηροποίηση των ελέγχων 

στις εισαγωγές προϊόντων από τρίτες χώρες, ώστε να διασφαλιστεί η ποιότητα 

και να αποφευχθεί ο αθέμιτος ανταγωνισμός; 

2. Πώς σχεδιάζει να αντιμετωπίσει το μείζον και χρόνιο πρόβλημα της έλ-

λειψης εργατών γης; 

3. Εξετάζει το ενδεχόμενο χορήγησης κρατικής ενίσχυσης (de minimis) 

στους παραγωγούς εσπεριδοειδών που πλήττονται από την οικονομική κρίση 

και τις συνθήκες της αγοράς; 

4. Τι μέτρα σκοπεύει να εφαρμόσει για τη διασφάλιση διαφάνειας στους 

ελέγχους και την αποφυγή της εκμετάλλευσης των παραγωγών από μεσάζοντες 

και τυποποιητήρια; 

5. Ποιος είναι ο σχεδιασμός για την ενίσχυση της εξαγωγής ελληνικών ε-

σπεριδοειδών σε αγορές της ΕΕ και διεθνείς  προκειμένου να ενισχυθεί η αντα-

γωνιστικότητά τους; 

 

 

Ο Eρωτών Βουλευτής     

 

Κόκκαλης Βασίλειος 

 




